
Aan de raadsleden 

 

HANDREIKING T.B.V. BEHANDELING STARTNOTITIE AFVALBELEID IN RAAD 13-12-2018 

 

In onze gesprekken kort na de verkiezingen over prioriteiten en rol van de raad zijn er 

vijf onderwerpen genoemd die op een nieuwe manier aangepakt gaan worden1. De raad 

wordt bij die onderwerpen in de gelegenheid gesteld meer sturing te geven met 

betrekking tot zijn eigen rol en tot de burgerparticipatie. 

Het afvalbeleid is het eerste dat zo aan de orde komt. De startnotitie, zoals die door 

wethouder Van Rijn is voorbereid, laat aan de raad veel ruimte om daadwerkelijk het 

proces en zijn eigen rol daarin te sturen. 

 

Op 28 november hebben jullie de startnotitie Proces beleidsplan huishoudelijk afval in 

de commissie behandeld. Natuurlijk was dat wennen. Na terugluisteren van dit deel van 

de vergadering leek het me zinvol jullie nog iets mee te geven voor de behandeling in de 

raad. 

 

Er zijn verschillende ideeën voor de inrichting van het proces ter tafel gekomen in de 

commissie. Dat is mooi, maar ze zijn nog niet echt “uitbediscussieerd”. Dat kwam ook 

doordat ze vaak als vraag aan de wethouder werden ingebracht, in plaats van als 

suggestie aan de andere fracties. In de raad kun je ze zeker opnieuw inbrengen in de 

vorm van een amendement. De griffie helpt bij de formulering, als je dit wilt. 

 

Ik heb in de raadscommissie en in gesprekken met enkelen van jullie bij het afscheid 

van Jan Jaspers, in elk geval de volgende mogelijke aanvullingen op de startnotitie 

voorbij horen komen: 

- Op blz. 5 de zin “Parallel aan de projectgroep kan door of in samenspraak met de 

raad ook een klankbordgroep ingesteld worden” wijzigen in “Parallel aan de 

projectgroep wordt door de raad ook een begeleidingsgroep/ werkgroep/ 

klankbordgroep ingesteld”.  

In dit beginstadium van het proces lijkt mij een groep met alleen raads- en 

burgerleden het meest voor de hand liggen. De groep gaat niet het college 

adviseren over de beleidskeuzes, maar wordt betrokken bij de verdere uitwerking 

van het informatie- en participatietraject. Zo’n begeleidingsgroep heeft als voordeel 

dat de raad ook na 13 december de vinger aan de pols kan houden.  

- Op blz. 6 de planning zo aanpassen dat achtereenvolgens aan de orde komen: 

informeren van raad en inwoners, daarna meningen van inwoners peilen en pas 

daarna beleid bepalen door de raad. 

- Waar “participatie en communicatie inwoners” staat, ook organisaties en instellingen 

meenemen. 

                                                           
1 De op 16 mei 2018 genoemde onderwerpen zijn: Uitvoering Woonvisie, Versterking van de wijken, Beleid 
afvalinzameling, Mobiliteit-HVVP en RVVP, Verkeersveiligheid. 



- Bij het informeren van de raads- en burgerleden ook werkbezoeken organiseren 

naar diverse afvalverwerkingsbedrijven en/of gemeenten met verschillend beleid. 

- Bij het informeren van inwoners e.a. over de gemeentelijke (VANG-)doelstelling 

uitleggen waarom ook betrokkenen er baat bij hebben hieraan mee te werken. 

- Onderzoeken of het voordelen biedt met een of meer buurgemeenten samen op te 

trekken in dit proces om tot nieuw afvalbeleid te komen. 

- Bij de vragen aan de inwoners concrete voorbeelden van andere gemeenten geven 

en rendementcijfers. 

- Op blz. 10 de rollen van de raad en het college anders verdelen in die zin dat … 

Ik hoorde vragen wie er nu naar de inwoners gaat, het college of de raad. Maar dat 

kunnen jullie zelf bepalen. De aanpak bij de centrumplannen is genoemd, waarbij 

de raad contact met de inwoners heeft gezocht. Bedenk wat je wenselijk (en 

haalbaar) vindt en laat dat opnemen in de startnotitie. Als je het prima vindt dat het 

college dit blijft doen, hoef je de startnotitie op dit punt niet te wijzigen. 

- In het geval nu nog geen begeleidingsgroep wordt ingesteld:  

Het college informeert de raad op de volgende momenten over de stand van zaken: 

…. De raad kan die informatiemomenten dan aangrijpen om eventueel alsnog een 

begeleidingsgroep in te stellen. Het lastige kan dan wel zijn dat het proces op dat 

moment vertraagd wordt. 

 

Ik hoop dat jullie hier iets aan hebben bij de voorbereiding van de raadsbehandeling op 

13 december. 

 

Met vriendelijke groet, 

Elma Hulspas, 

griffier 


